
Država bo lahko glasovala
na skupščini NKBM

Sod predlaga 300-mili-
jonsko povečanje osnov-
nega kapitala, uprava si
želi 400 milijonov evrov.
Tokratna dokapitalizacija
bo bistveno spremenila
lastniško strukturo banke.
Se na skupščini obeta
pravni zaplet?
IRENA FERLUGA
Svet Agencije za trg vrednostnih pa-
pirjev je predvčerajšnjim sprejel od-
ločbo, s katero je Republiki Sloveniji,
ki jo zastopa Slovenska odškodninska
družba (Sod), na ponedeljkovi skupšči-
ni NKBM dovolil izvrševati glasovalne
pravice, a le pri 6. točki dnevnega reda
o spremembah statuta in dokapitali-
zaciji banke. Glede na lastniški delež
države ni dvoma, da bo na skupšči-
ni sprejet predlog Soda, da se NKBM
dokapitalizira v višini 300 milijonov
evrov, po ceni 1,02288 evra za delnico,
medtem ko je uprava banke ocenila,
da bi za stabilno poslovanje v nasle-
dnjih petih letih potrebovala 400 mi-
lijonov evrov.

Sod je zahteval dopolnitev dnev-
nega reda s predlogom 300-milijonske
dokapitalizacije z uvrstitvijo točke 5
kot 5a, v okviru povečanja osnovnega
kapitala s konverzijo obresti za hibri-
dno posojilo za 2,4 milijona evrov, kjer
pa po odločbi Agencije za trg vredno-
stnih papirjev Sod nima pravice gla-
sovati. Odločba mu izrecno dovoljuje
glasovanje v točki 6 o spremembah
statuta, kjer uprava in nadzorni svet
predlagata 400-milijonsko dokapita-
lizacijo, tako da uprava v petih letih
s soglasjem nadzornega sveta in brez

dodatnega sklepa skupščine banke
osnovni kapital banke poveča enkrat
ali večkrat z institutom odobrenega
kapitala. To bi na skupščini lahko pov-
zročilo pravni zaplet, saj se glasovanje
o spremembi kapitala banke logično
veže na spremembo statuta.

Mali delničarji: Cena prenizka
Agencija je državi in z njo poveza-
nim družbam v lastništvu NKBM lani
septembra odvzela glasovalne pravi-
ce, ker so presegale prevzemni prag
(skupaj so imele več kot 51- odstotni
delež), dokler ne dajo prevzemne po-
nudbe. Medtem se je delež države po
konverziji Coco obveznic decembra
lani dvignil na 79,4 odstotka.

"Na skupščini bomo zahtevali ar-
gumentirano utemeljitev, sicer bomo
dali nasprotni predlog. S sedanjo do-
kapitalizacijo se bo v banki bistveno
spremenila lastniška struktura. Če bi
pričakovali, da se bodo na dokapita-
lizacijo odzvali vsi delničarji, proble-
ma ne bi bilo. Ker pa se bo verjetno
povečal delež le enega delničarja, je
pričakovanje premije pri predlagani
ceni upravičeno," je povedal Kristjan
Verbič, predsednik Vseslovenske-
ga združenja malih delničarjev, in
dodal, da trenutna cena delnice
NKBM na borzi ne odraža realne vre-
dnosti družbe: "Cena 0,7 evra za del-
nico je prenizka glede na potencial,
ki ga ima banka, pa tudi obseg trgo-
vanja na borzi je z vidika odstotka la-
stništva minornega pomena. Mnogi
ekonomisti javno komentirajo, da so
nekatere slovenske družbe, vključno z
NKBM, nič ali zelo malo vredne. S tem
se v združenju ne strinjamo, saj se je
že v nekaj primerih pokazalo, da ko so
v družbo prišli usposobljeni ljudje, je
zelo hitro začela dobro poslovati."

Kako ponuditi delnice
Sod v dopolnitvi dnevnega reda skup-
ščine predlaga, da bodo vpisniki novih
delnic dolžni vplačati celoten emisij-
ski znesek delnic, medtem ko uprava
in nadzorni svet predlagata, da bi se
400-milijonska dokapitalizacija iz-
vedla v naslednjih petih letih. Po So-
dovem predlogu bi delnice ponudili
javnosti na podlagi prospekta za po-
nudbo delnic, kjer bi določili tudi
način ponudbe in časovni okvir. Po-
nudbo delnic bi izvedli v dveh krogih,
v prvem obstoječim delničarjem v so-
razmernem deležu njihovega lastni-
škega deleža, za kar bi imeli 30 dni
časa od objave prospekta. V drugem
krogu bi lahko delnice vpisali tudi
drugi zainteresirani. Če do konca leta
ne bi bila banka dokapitalizirana v
predlaganem znesku, bi bila dokapi-
talizacija neuspešna.

Pred dnevi je na srečanju z malimi
delničarji predsednik uprave NKBM
Aleš Hauc povedal, da je uprava opra-
vila številne pogovore s potencialnimi
investitorji iz Evrope, Azije in Bližnje-
ga vzhoda, ki se za lastniški vstop v
banko zelo zanimajo, in da si uprava
želi strateškega partnerja, ki bi banki
prinesel razvojno spodbudo. NKBM
je imela lani 203,255 milijona evrov
čiste izgube poslovnega leta, zaradi
nepokrite izgube iz leta poprej pa je
bilančna izguba znašala skoraj 287
milijonov evrov. Ob koncu pretekle-
ga leta je imela NKBM za 275 milijo-
nov evrov rezerv iz dobička in 165
milijonov evrov kapitalskih rezerv, s
čimer bi lahko pokrila večji del izgube,
vendar uprava predlaga, naj lanska
izguba ostane nepokrita.
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Bodo mali delničarji na ponedeljkovi skupščini NKBM udarili z nasprotnim predlo-
gom? (Sašo Bizjak)
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